

Title (en)

ASSAY DEVICE AND METHOD OF DETECTING CHITIN.

Title (de)

BESTIMMUNGSVORRICHTUNG UND VERFAHREN ZUM NACHWEIS VON CHITIN.

Title (fr)

DISPOSITIF D'ANALYSE ET PROCEDE SERVANT A DETECTER LA CHITINE.

Publication

**EP 0532737 A1 19930324 (EN)**

Application

**EP 92909933 A 19920330**

Priority

US 67813491 A 19910401

Abstract (en)

[origin: WO9217786A1] A method for detecting chitin-containing organisms such as fungi, yeast and insects in a sample attached to a solid phase, by detecting the presence of chitin by using enzymes which specifically bind chitin is disclosed. The method is preferably carried out by passing a sample which contains chitin through a membrane in order to capture and adhere the chitinous material on the membrane. A chitin-binding enzyme such as chitinase or lysozyme is added under conditions which allow it to bind to the chitin on the membrane. A signal generating compound is either directly conjugated to the chitinase (or lysozyme) or indirectly conjugated to either an anti-chitinase (or lysozyme) antibody or to an anti IgG antibody (which binds to the anti-chitinase antibody) to detect the chitin-chitinase complex. Reagents for the signal generating compound then are added to produce a detection signal which indicates the presence of the chitin. Kits which contain the necessary materials for carrying out the methods of the invention are also disclosed as are novel conjugates.

Abstract (fr)

On décrit un procédé de détection d'organismes contenant de la chitine, tels que les champignons, la levure et les insectes, dans un échantillon fixé à une phase solide, et qui consiste à détecter la présence de la chitine au moyen d'enzymes qui se lient spécifiquement avec celle-ci. Le procédé consiste de préférence à faire passer l'échantillon contenant la chitine à travers une membrane afin de piéger et de faire adhérer la matière chitineuse à la membrane. Une enzyme qui se lie à la chitine, telle que la chitinase ou la lysozyme, est ajoutée dans des conditions qui lui permettent de se lier à la chitine sur la membrane. Un composé produisant un signal est soit directement conjugué avec la chitinase (ou lysozyme), soit indirectement conjugué avec un anticorps anti-chitinase (ou lysozyme) ou avec un anticorps anti-IgG (qui se lie avec l'anticorps anti-chitinase), afin de détecter le complexe chitine-chitinase. Des réactifs destinés au composé produisant un signal sont alors ajoutés afin de produire un signal de détection indiquant la présence de la chitine. Des kits contenant les matériaux nécessaires pour effectuer les procédés de l'invention sont aussi décrits, ainsi que de nouveaux conjugués.

IPC 1-7

**G01N 33/53; G01N 33/543; G01N 33/569; G01N 33/573**

IPC 8 full level

**C12Q 1/34** (2006.01); **G01N 33/53** (2006.01); **G01N 33/569** (2006.01); **G01N 33/573** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G01N 33/5308** (2013.01); **G01N 33/56961** (2013.01); **G01N 33/573** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9217786A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)

**WO 9217786 A1 19921015**; CA 2076021 A1 19921002; EP 0532737 A1 19930324; JP H05508078 A 19931118

DOCDB simple family (application)

**US 9202593 W 19920330**; CA 2076021 A 19920330; EP 92909933 A 19920330; JP 50909292 A 19920330